
اخباریادداشت یحیی انصاری را می خواهد؛ باشگاه مردد است
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کلمه جنجالی در قرارداد ویلموتس

ایران با »or« محکوم می شود؟

با اینکه بسیاری از تیم های لیگ برتری بنابه 
لیگ  بازی های  آغاز مجدد  مخالف  مختلف،  دلایل 
برتر بودند، اما در این بین پرسپولیسی ها برخلاف 
اکثر تیم های حاضر در فوتبال کشور خیلی سفت 
دیگر  بار  بازی ها  که  بودند  این  به دنبال  سخت  و 
برای پوکر  را  بتوانند شانس خود  آنها  آغاز شده و 
لیگ  تیم های  دلایل  از  یکی  بیازمایند.  قهرمانی 
برتری برای لغو بازی ها به خانه نشینی طولانی مدت 
برای  سنگین  مصدومیت های  احتمال  و  بازیکنان 
یکی  خودشان  که  سرخ ها  حالا  و  بر می گشت  آنها 
از دلایل آغاز لیگ بودند مدافع چپ باتجربه خود 
اختیار  ماه در  تا 6  رباط صلیبی  پارگی  به دلیل  را 

نخواهند داشت.
با معرفت مثل حاجی انصاری

مذهبی اش  عقاید  به خاطر  که  انصاری  محمد 
کرده،  دریافت  را  حاجی  لقب  پرسپولیسی ها  از 
و  اخلاق مدار  بازیکنان  از  یکی  واقعی  به معنای 
معتقد فوتبال ایران محسوب می شود و این موضوع 
هم  اعمالش  و  رفتار  در  بلکه  ظاهر،  در  نه تنها  را 
نشان داده است. او در زمان حضور برانکو یکی از 
بازیکنان سرخ محسوب می شد و نقش  آماده ترین 
بازی می کرد و در  را هم  فرانسه پرسپولیس  آچار 
مواقع لازم تغییر پست می داد تا دست برانکو برای 
چینش تیمش باز بماند. انصاری به واسطه بازی های 
شد  موفق  اینکه  علاوه بر  داد  انجام  که  درخشانی 
توانست  کند،  خیره  خودش  به  را  کی روش  چشم 
از یک تیم خوب چینی هم پیشنهاد قابل توجهی 
برود،  پیش  هم  لژیونری  آستانه  تا  و  کند  دریافت 
با  و  زد  را  خارجی اش  پیشنهاد  قید  درنهایت  اما 
توصیه برانکو تصمیم گرفت تا کارش را در سرزمین 
سرخ ها ادامه دهد و در ادامه هم به دلیل بسته شدن 
هواداران  و  تیمش  پای  انتقالاتی  و  نقل  پنجره  دو 
معتقد  کلمه  واقعی  به معنای  دهد  نشان  تا  ایستاد 

است و دوست ندارد دلی را برنجاند.
حمایت پرسپولیسی ها و البته گل محمدی

بعد از اینکه این بازیکن از ناحیه رباط صلیبی 
پا دچار آسیب شد، بسیاری از فوتبالیست ها و اهالی 

فوتبال با او ابراز همدردی کرده و با انتشار عکس 
بازگشت مجدد  و جملاتی در فضای مجازی برای 
او به مستطیل سبز به او روحیه دادند. در این بین 
همبازیان او در پرسپولیس که می دانستند او سال 
آخر قراردادش را با پرسپولیس سپری می کند و در 
برای  او دیگر عضو پرسپولیس نیست،  پایان فصل 
اینکه در این شرایط هوای همبازی خود را داشته 
از  باشگاه  با برخی مسئولان  باشند در تماس هایی 
تعصب  و  اتفاق  این  به  توجه  با  که  خواستند  آنها 
انصاری به پیراهن سرخ، همین حالا با شماره 15 
تیم شان تمدید قرارداد شود تا او بتواند با آسودگی 
خاطر و روحیه ای بالاتر به میادین بازگردد. در این 
بین یحیی گل محمدی هم به مدیران باشگاه تاکید 
و  بیندیشند  انصاری چاره ای  برای حفظ  که  کرده 
با عقد قراردادی جدید با او پاسخ درخور شأنی به 
این مدافع چپ در پرسپولیس  زحمات چند ساله 
سرمربی  که  است  آن  از  حاکی  شنیده ها  بدهند. 
آرامش  او  به  انصاری  با  گفت وگویی  در  سرخ ها 
خاطر داده که قطعا فصل بعد هم پرسپولیسی است 
تا به نوعی فشار را از روی دوش این بازیکن بردارد.

موضع باشگاه چیست؟

اینکه باشگاه پرسپولیس که قالب آنها را افراد 
از  دقیقی  و شناخت  می دهند  تشکیل  غیر فوتبالی 
درخصوص  موضعی  چه  ندارند  فوتبالی ها  شرایط 
تمدید قرارداد این بازیکن خواهند داشت، موضوعی 

است که بسیار اهمیت خواهد داشت.
که  باشگاه  به  نزدیک  افراد  از  یکی  دیروز، 
خصوص  این  در  شود  فاش  نامش  نمی خواست 
چیز  هر  از  قبل  »قطعا  گفت:  »فرهیختگان«  به 
براساس  باید  باشگاه  و  دارد  اهمیت  یحیی  نظر 
قرارداد  تمدید  و  جذب  به  اقدام  او  خواسته های 
برای  انصاری  اینکه  به  توجه  با  اما  کند،  بازیکنان 
پا  یک  در  آن هم  صلیبی  رباط  ناحیه  از  دومین بار 
ایجاد می شود  شائبه  این  است،  آسیب شده  دچار 
که او دیگر نتواند روزهای خوب فوتبالی اش را تکرار 
کند و پس از جراحی هم نتواند بازیکن با کیفیتی 
است  ممکن  موضوع  همین  و  باشد  سرخ ها  برای 
وتو  باشگاه  در  یحیی  تصمیم  این  که  شود  دلیلی 
تمدید  خاص  شرایط  تحت  بازیکن  این  با  یا  شده 
بازیکنان  انصاری،  مشابه  شرایط  در  شود.  قرارداد 
برخوردهای  که  دارند  و  داشته  وجود  هم  دیگری 
صورت  آنها  با  باشگاه هایشان  سوی  از  متفاوتی 

در  ربیع خواه  محسن  مثال  به طور  است،  گرفته 
پرسپولیس با همین اتفاق روبه رو و با فشار برانکو 
قراردادش تمدید شد، اما این بازیکن برای اولین بار 
بود که از ناحیه رباط صلیبی دچار صدمه شده بود 

و امید بیشتری به بهبود شرایطش وجود داشت.«
از گوشه و کنار شنیده می شود باشگاه تمایل 
چندانی برای ادامه همکاری با این بازیکن ندارد و 
البته مثل خیلی دیگر از موارد اینچنینی آنها قطعا 
وعده و وعیدهای بسیاری به این بازیکن می دهند 
تا افکار عمومی هواداران شان را هم آرام کنند، اما 

در روز عمل به وعده ها پا پس می کشند.
پزشک پرسپولیس: آسیب دیدگی به دلیل 

ضربه بوده نه مصدومیت کهنه!
فیزیوتراپی  به  را  مدتی  باید  انصاری  محمد 
پا،  ورم  کردن  فروکش  با  تا  بپردازد  یخ درمانی  و 
پای مصدوم  قرار گرفته و  تیغ جراحان  زیر  بتواند 
خود را جراحی کند. موضوعی که از سوی پزشک 
پرسپولیسی ها اوایل تیرماه برآورد شده و باید تا آن 
پزشک  تحت نظر  را  خاصی  موارد  بازیکن  این  روز 

تیم پشت سر بگذارد.
آسیب دیده  پای  همان  از  مجددا  او  اینکه 
مرتبه قبلی دچار آسیب شده، حرف و حدیث هایی 
به  می تواند  پرسپولیس  پزشک  که  کرده  ایجاد  را 
»فرهیختگان«  به  باره  این  در  او  بدهد.  پاسخ  آن 
ناحیه  از  مجددا  انصاری  که  است  »درست  گفت: 
دلیل  اما  شده،  آسیب  دچار  پای چپ  رباط صلیبی 
ندارد  قبلی  مصدومیت  به  ربطی  فعلی  مصدومیت 
و حرف و حدیث ها در این خصوص درست نیست. 
و خستگی  از حد  بیش  فشار  قبل،  در مصدومیت 
بازیکن ناشی از کمبود بازیکن در تیم ایجاد شد، اما 
با سیامک نعمتی آسیب  او به دلیل برخورد  این بار 
بازیکن دیگری هم  دیده و شاید جای انصاری هر 

حضور داشت این اتفاق برایش رخ می داد.«
او ادامه داد: »قطعا پس از جراحـــــی و طول 
انصاری  درمان 6 ماهه ای که در نظر گرفته شده، 
می تواند بار دیگر کار خود را آغاز کند و بدون هیچ 

مشکلی فوتبالش را ادامه دهد.«

فوتبال  تیم  ایرانی  پوش  ملی  زاده  قلی  علی 
شالروآ اولین میهمان برنامه دیشب فوتبال برتر بود. 
با علی  شروع صحبت خای محمد حسین میثاقی 
قلی زاده در رابطه با شرایط لیگ بلژیک بود و او 
پس از سلام و احوالپرسی حرف هایش را آغاز کرد 
و گفت:» اول تصمیم گرفتند لیگ را به طور کلی 
منحل کنند ولی بعد چند تیم اعتراض کردند. ما 
70 روز در قرنطینه واقعی بودیم و مثل تهران نبود. 
فقط برای خرید می توانستیم بیرون برویم. با توپ 
نمی شد کار کرد. یکی دو بار رفتیم و با توپ کار 
کردیم که پلیس به ما گیر داد. آمار کرونا زیاد بود 
و مرگ و میر هم زیاد بود ولی خیلی خوب کرونا 

را کنترل کردند.«
لیگ  تعطیلی  که  سوال  این  به  پاسخ  در  او 
برای باشگاه شالروآ که سهیمه اروپایی اش قطعی 
اینطور توضیح داد:»  بوده است،  اتفاق خوبی  شد، 
هم  بهتر  توانستیم  می  داشتیم.  خوبی  شرایط  ما 
فوتبال  در  دانید  می  که  همانطور  البته  بشویم. 
بلژیک امتیازات نصف می شود. خیلی قانون های 
بازی   30 از  بعد  اول  تیم   6 ابتدا  دارند.  سختی 
تر هم  پایین  لیگ  تیم های  و  مشخص می شوند 
می  پیدا  ادامه  ها  بازی  دوباره  و  شوند  می  اضافه 
کند. حتی ممکن است تیم های لیگ پایین تر هم 
سهمیه بگیرند. واقعا شرایط سختی است و خیلی 

پیچیده می توان تشخیص داد چطور است.«
عنوان  لیگ  تعطیلی  با  رابطه  در  زاده  قلی 
خیلی  داشتند.  مخالف  خیلی  هم  آنجا  کرد:» 
که  تصمیماتی  با  بالاخره  ولی  داشتند  موافق  هم 

گرفتند، لیگ را تعطیل کردند.«
دوباره  شروع  زمان  با  رابطه  در  بعدی  سوال 
فوتبال در بلژیک بود که او گفت:» ما 10 روز دیگر 
تمرنیاتمان شروع می شود و 2 ماه دیگر هم لیگ. 
باید  و  اند  گفته  ما  به  که  است  چیزی  این  البته 

ببینیم چه می شود.«
شالروآ به بازیکنان ایرانی کمک کرده و شرایط 
پاسخ  زاده در  بلژیک دارند. قلی  فوتبال  خوبی در 
به این سوال گفت:» اول اینکه کاوه رفت و خیلی 
خوب کار کرد و راه را برای بقیه باز کرد. اینطوری 
بازی   10 کنند.  کمک  ها  ایرانی  به  که  نبوده  هم 
به ما )قلی زاده و یونس دلفی( در اول فصل بازی 
را  خودمان  جای  و  جنگیدیم  حال  هر  به  ندادند. 
گرفتیم. من و یونس شرایط خوبی داریم ولی کاوه 
این  بگیرد.  خواهد  می  تصمیمی  چه  دانم  نمی  را 
در  خواهد  می  که  است  کاوه  خود  تصمیم  دیگر 

شالروآ بماند یا به بروژ برود.« 
یونس چرا بازی نمی کند؟ قلی زاده در پاسخ 

فوق  یونس  داد:»  نشان  واکنش  اینطور  سوال  به 
دید.  آسیب  و  آورد   هایی  بدشانس  اما  العاده اس. 
در اروپا شرایط سخت است. یونس ولی فوق العاده 
است. الان شرایط خوبی دارد و امیدوارم امسال از 
اول خودش را نشان دهد و به ترکیب اصلی برسد.«
ادامه بحث میثاقی و علی قلی زاده در مورد 
زاده  قلی  و  بود  دلفی  یونس  خاص  غذایی  سبک 
او  از عادات غذایی خاص  از دلفی  با اجازه گرفتن 
گفت: »ببخشید یونس جان. سوپ و پنیرپیتزا می 

خورد. نمی دانم چطوری؟! )باخنده(.«
ادامه این بحث صمیمانه به سفرهای قلی زاده 
پس از ترک بلژیک اختصاص داشت. اینکه در سفر 
به اردبیل که استان او و همسرش به شمار می رود، 
در هر جایی یک گوسفند برای آنها قربانی می کرده 
اند ولی او اصلا با اضافه وزن در این مدت مواجه 

نشده است.
تمرینات  در  که  زاده  قلی  علی  دست  پارگی 
بود، موضوع سوال  ایجاد شده  با همسرش  خانگی 
بعدی بود و وینگر ملی پوش تیم ملی این حادثه را 
اینطور بازگو کرد:» با خانمم در حال تمرین بودم. 
به  و  رفت  در  توپ  بود.  ما  سر  بالای  شیشه  یک 
شیشه خورد و به زمین افتاد. من هم دستم را روی 
را  کار  این  اگر  البته  شد.  اینطوری  و  گرفتم  سرم 

نمی کردم، اتفاقات بدتری ممکن بود رخ بدهد.« 
بودن  فوتبالیست  با  رابطه  در  سپس  او 
بوده  بندرانزلی  ملوان  تیم  بازیکن  که  همسرش 
صحبت کرد و گفت:» همسرم تیم ملی بوده است. 
المپیک نونهالان هم بوده اند. در ایران هم در تیم 
کرده  بازی   ... و  پارس  ملوان،  مثل  مختلفی  های 

است.«
خانواده  با  رابطه  در  را  بعدی  سوال  میثاقی 
را  اینطور بحث  او  و  زاده مطرح کرد  قلی  فوتبالی 
ادامه داد:» قبل از من و برادرم، پدرم فوتبال بازی 
می کرد ولی به جنگ خورد. برادرم هم خیلی خوب 

فوتبال بازی می کرد و همه می گویند از تو بهتر 
است. البته هر جا می رویم و قدیمی ها ما را می 
بینند، می گویند پدرت از هر دوی شما بهتر است و 
اگر فوتبالیست می شد، می توانست اسطوره شود.«
فوتبالیست  چگونگی  با  رابطه  در  سپس  او 
من  کرد:»  بیان  رشدش  مراحل  و  خودش  شدن 
هم  کشوری  مسابقات  کردم.  می  بازی  فوتسال 
رفتیم. بعد هم سایپا آمدم و این پیشنهاد را برادرم 
داد و گفت اینجا جای پیشرفت دارد. اول فوروارد 

نوک بازی می کردم ولی کم کم وینگر شدم.«
بازیکن  این  تکنیک  مورد  در  بعدی  سوال 
فانتری فوتبال ایران بود و او با اشاره به دردسرهایی 
اضافه  داشته،  همراه  به  برایش  موضوع  این  که 
دریبل  به  زیادی  علاقه  اول  همان  از  من   « کرد: 
زدن داشتم. هر حرکتی را هم ببینم، سریع انجام 
می دهم. دنبالش می روم و هر طور شده تمرین 
برایم  کار  همین  البته  گیرم.  می  یاد  و  کنم  می 
دردسرهایی داشته و کتک خور ملسی دارم. به هر 
حال لایی خوردن برای فوتبالیست گران تمام می 
شود و من هم خودم لایی بخورم عصبی می شوم. 
می  تکنیکی  وقتی حرکتی  که هستم،  هم  بلژیک 
کنم، می آیند و می گویند دفعه بعدی این کار را 

بکنی، می زنیمت.«
زبان  یادگیری  با  رابطه  در  بعدی  سوال 
فرانسوی و چگونگی ارتباط برقرار کردن قلی زاده 
با همی تیمی ها و مربیانش بود. او  در این زمینه 
بهتر شده  برایم  امسال  اینطور پاسخ داد:» شرایط 
این  از  خاطره  یک  است.  سخت  زبانشان  است. 
رفتم.  هلند  به  جهانی  جام  از  من  بگویم.  موضوع 
دو سه روز اول در تمرین هر پاسی می دادم، می 
گفتند “علی علی”. من هم پیش خودم می گفتم 
پاسی من می  آورید. هر  را هی می  اسم من  چرا 
دادم؛ خراب می شد یا درست بود، فرقی نمی کرد. 
ولی بعد از مدتی این موضوع را پرسیدیم و فهمیدم 
که این یک تکیه کلام است که یعنی بازی را ادامه 
دهید. سه چهار روزی اذیت شدم سر این موضوع 
)باخنده( ولی روز به روز بهتر شد. الان ولی خریدها 
و کارهای جزئی را می توانم به فرانسوی انجام دهم 
انگلیسی  با مربی اگر بخواهیم صحبت کنیم،  ولی 

حرف می زنیم.«
میثاقی در مورد ادامه تحصی قلی زاده و هم 
دوره های او سوال پرسید که او اینطور پاسخ داد:» 
ادامه درس خواندن واقعا برای ما سخت بود. یک 
سالی از 365 روز ما 270 روز در اردو بودیم. آقای 
دوستی مهر یادتان می آید. ما فقط زمان امتحانات 
دانشجوی  الان  من  بگیریم.  اجازه  توانستیم  می 

تربیت بدنی هستم ولی سرباز هستیم و واقعا اذیت 
می شویم.«

شرایط  از  گلایه  زاده  قلی  های  حرف  ادامه 
لژیونر  بازیکنان  سربازی  خدمت  و  وظیفه  نظام 
را توضیح داد:»  این ماجرای عجیب  اینطور  و  بود 
می  دعوت  اردو  که  روزهایی  بکنم.  گلایه  یک 
شویم، دو روز خانه هستیم ولی آن دو روز را باید 
را  ما  برویم. مدام  نظام وظیفه  یا  به وزارت ورزش 
بین سازمان ها می برند و می آورند. این یک نامه 
است که فدراسیون به وزارت ورزش می زند؛ برای 
را  نامه  این  ها.  ماهه سربازی ملی پوش  تمدید 6 
وزارت ورزش به نظام وظیفه می زند. این کارها را 
فدراسیون می تواند انجام دهد.  هر سری که می 
از ما می گیرند. بعد  رویم و می آئیم 15 میلیون 
رو  میلیون  اگر 15  که  دارد  وجود  زمانی  یک  هم 
نگیریم، سوخت می شود؛ چون اگر بخواهیم بلیت 
هواپیما بگیریم و برگردیم، برای ما نمی ارزد و باید 
به 15  تا  بدهیم  بلیت هواپیما  برای  بیشتری  پول 
میلیون وثیقه مان برسیم و هر بار این 15 میلیون 

سوخت می شود.«
سوال بعدی در مورد مدت قرارداد قلی زاده با 
باشگاه شالروآ بود. او در پاسخ به این سوال گفت:» 
من تا 2024 قرارداد دارم. وسط فصل صحبت هایی 
با باشگاه داشتیم و قرار بر تمدید شد. با این حال 
برای انتقال هیچ مشکلی نداریم. اگر در ایران بودم، 
می  ایران  در  گرفتم.  می  پول  بلژیک  برابر   6  ،  5
مدیر  اول  از  بگیرم.  پول  دلار  هزار   800 توانستم 
نکن.  را  پول  فکر  اصلا  گفت  من  به  هایم  برنامه 
ایران این  باور کنید در  گفت فکر پیشرفتت باش. 
را  نصفش  شاید  حالا  اند.  داده  من  به  را  پیشنهاد 
بدهند ولی پیشنهاد را دادند ولی من ترجیح می 

دهم در اروپا بازی کنم.
وینگر ملی پوش شالروآ در رابطه با استقلالی 
اضافه  اش  خانواده  اعضای  بودن  پرسپولیسی  یا 
کرد:» خانواده من بیشتر استقلالی هستند. برادرم 
و همسرم استقلالی هستند. ولی بقیه خانواده ام هر 

جا من باشم، طرفدار آن تیم هستند.«
سوال پایانی از قلی زاده در رابطه با ویلموتس 
و دوران حضورش در تیم ملی بود. او بدون اینکه 
تمایلی برای پاسخ کامل به این سوال داشته باشد، 
توضیح کوتاهی داد و به حضورش در برنامه فوتبال 
اردو در تیم ملی بودم.  برتر خاتمه داد:» من یک 
بازی با بحرین بودم. حتی گرم هم نکردم. شرایط 
اصلا طوری بود که نمی خواهم باز کنم. امیدوارم 
موفق  جهانی  جام  راه  در  اسکوچیچ  آقای  با  حالا 

باشیم.«

مظنون  ایران  فوتبال  فدراسیون  پیشین  رئیس  تاج  مهدی 
را  ایران  فوتبال  کل  روزها  این  در  که  است  پرونده ای  اصلی 
مارک  قرارداد  جزئیات  افشای  است.  داده  قرار  تأثیر  تحت 
مهدی  ریاست  زمان  در  که  ایران  فوتبال  ملی  تیم  با  ویلموتس 
از  را  جدیدی  زوایای  تدریج  به  شد،  بسته  فدراسیون  در  تاج 
نامگذاری  کشورمان  فوتبال  »ترکمنچای«  آنرا  می توان  که  آنچه 

می کند. رو  کرد، 
تاج شب گذشته با حضور در یک برنامه تلویزیونی، در مقام دفاع 
از این قرارداد برآمد و با بیان اینکه قرارداد با ویلموتس »خوب« بوده 
است، در لابه لای صحبت هایش به موضوعی اشاره کرد که کمتر مورد 

توجه قرار گرفت.
مهمترین و خبرسازترین بخش قرارداد مارک ویلموتس مربوط 
به بند فسخ قرارداد این مربی است. در این بخش آمده چه سرمربی 
قرارداد را فسخ کند چه فدراسیون باید سه ماه مبلغ به عنوان غرامت 

پرداخت شود یا )or( یک مبلغ مشخص.
تاج در واکنش به اینکه کلمه or می تواند پاشنه آشیل قرارداد 
این  از  تفسیر عجیبی  ابتدا  ایران بشود،  به محکومیت  باشد و منجر 
کلمه دو حرفی داشت و گفت که اگر مثلًا ویلموتس فاکتوری را برای 
هزینه هایش در تیم ملی ارائه کرد، باید پولش را بدهیم و کلمه or در 

واقع همین را می گوید!
ما  تفسیر  مثل  کلمه  این  از  ویلموتس  تفسیر  اینکه  درباره  وی 
نیست و همسر و وکلای این سرمربی بلژیکی می توانند ادعای دریافت 
تمام مبلغ قرارداد را به خاطر همین دو کلمه داشته باشند افشاگری 
ناخواسته ای داشت و گفت: وقتی ویلموتس و وکلایش دیدند که ما 
بند »سه ماه« را اضافه کرده ایم، این بخش )یا یک مبلغ مشخص( 

را اضافه کردند!
توجیهات مهدی تاج برای اضافه شدن این بند از قرارداد در نوع 
فاکتورهای دیگر  اضافه و  خودش عجیب است. پرداختن هزینه های 
سرمربی تیم ملی باید در جای دیگری از قرارداد و با همین عنوان ذکر 
می شد و یا حتی الامکان در همین بخش به جای کلمه »یا«، کلمه 
»و« ذکر می شد )و یک مبلغ مشخص( اما تاج اصرار دارد که فرق این 

دو کلمه زیاد نیست!
ویلموتس که برای گرفتن باقیمانده قراردادش از ایران به مبلغ 5 
میلیون و 700 هزار یورو تمام تلاشش را به کار گرفته و به هیچ عنوان 
قصد کوتاه آمدن ندارد، تمرکز خود را روی همین کلمه گذاشته است. 
هرچند هنوز رأی فیفا در این ارتباط صادر نشده و فدراسیون فوتبال 

هم نامه نگاری هایی را با فیفا انجام داده است.
or را به قرارداد  این است که چه کسی کلمه  اما نکته مهمتر 

اضافه کرده و چرا فدراسیون ایران بدون توجه به ابعاد مختلف حقوقی 
این کلمه، زیر بار آن رفته است. تاج درباره اینکه گنجاندن این بند در 
قرارداده ایده وزارت ورزش بوده است؟ گفت: ایده هرکسی بوده است! 
اصلًا ایده من بوده! تفسیر ما این است که کلمه »یا« همان فاکتورها 

و هزینه های اضافه است!
عدم  ایران،  فوتبال  فدراسیون  سابق  رئیس  گویی  نقیض  و  ضد 
شفاف سازی در قرارداد مارک ویلموتس و دفاعیات نه چندان محکم 
که بیشتر به »استنباط شخصی« نزدیک است، می تواند به این معنا 
را در پیش  فیفا  انضباطی  آرای  از سنگین ترین  ایران یکی  باشد که 
خواهد داشت. محکومیت از سوی »مربی نجیبی« که قرار بود عصای 
دست فدراسیون و فوتبال ایران باشد اما حالا به بزرگترین دشمنش 

تبدیل شده، شاید برای مهدی تاج طعم دیگری داشته باشد.

فرار رو به جلوی تاج با استفاده 
از کلیدواژه نسل طلایی و عادل 

فردوسی پور!
سپهر ستاری

فرار رو به جلوی تاج با استفاده از کلیدواژه 
نسل طلایی و عادل فردوسی پور!

حاضر  برتر  فوتبال  برنامه  در  تاج  مهدی 
انتقادات  و  اخیر  ماه های  اتفاقات  درباره  و  شد 
فراوانی که نسبت به قرارداد فدراسیون فوتبال با 
مارک ویلموتس مطرح شده بود صحبت کرد که 
حرف هایش چندان منطقی و قانع کننده نبودند.

1-مهدی تاج در گفت و گوی شب گذشته 
تیم  با  قرارداد مارک ویلموتس  خود مدعی شد 
یک  پاداش هایش  همراه  به  عاج  ساحل  ملی 
دو  از  پس  و  بوده  یورو  هشتصدهزار  و  میلیون 
کرده  را جذب  او  درصدی  افزایشی 20  با  سال 
است و این اقدام را موفقیت آمیز می داند. با این 
تیمی  در  مربی  وقتی یک  بداند  باید  تاج  وجود 
نتیجه نمی گیرد و دو سال هم بیکار است از مبلغ 
اضافه  آن  به  اینکه  نه  می شود  کسر  قراردادش 
با  باید  حالت  بدترین  در  او  واقع  در  شود؛  هم 
با قرارداد قبلی امضا  ویلموتس قراردادی مشابه 
ویلموتس  قرارداد  که  شد  مشاهده  ولی  می کرد 
او  قبلی  قرارداد  از  بالاتر  مراتب  به  ایران  در 
بر عهده  بود و به همراه پاداش ها و مالیاتی که 
هم  افزایش  آن  مبلغ  شد،  گذاشته  فدراسیون 
خانه  مانند  مربی  قیمت  کرده  تصور  تاج  یافت. 
و ماشین است که پس از دو سال به خاطر تورم 
به قیمت آن اضافه شود اما اصلی ترین معیار در 
کارنامه  که  است  مربی  عملکرد  دستمزد  بحث 
ویلموتس نکته مثبتی نداشت که به خاطر آن به 

قرارداد این مربی افزوده شود.
2-تاج هم چنین درباره ویلموتس از عبارت 
»خالق نسل طلایی فوتبال بلژیک« یاد کرد که 
این هم چندان درست نیست.در واقع ویلموتس 
کسی بود که نتوانست به خوبی از نسل طلایی 
بلژیک استفاده کند و در جام ملت های  فوتبال 
اروپا مقابل ولز حذف شد تا یاران گرت بیل که 
پس از سال ها،حضور در یک تورنمنت معتبر را 
بعدها  برسند.  نهایی  نیمه  به  می کردند  تجربه 
توانست  ویلموتس  بدون  بلژیک  تیم  همان 
و  برسد  روسیه  جهانی  جام  سومی  عنوان  به 
تیم هایی چون برزیل و انگلیس را شکست دهد. 
فوتبال  طلایی  نسل  مخرب  بیشتر  بلژیکی  مرد 
بلژیک بود تا خالق آن. ویلموتس اگر خالق نسل 
بین  در  روزها  این  بود  بلژیک  فوتبال  طلایی 
تیم های متوسط این لیگ متوسط به دنبال تیم 

نمی گشت! 
3- رییس سابق فدراسیون فوتبال درحالی 
ویلموتس را مربی نوزدهم جهان معرفی کرده که 
مشخص نیست چه معیاری برای این رده بندی 
نوزدهم  مربی  است  ممکن  و چطور  دارد  وجود 
جهان دو سال بیکار بماند و آخرین تیمش هم 
قبل از حضور در ایران تیم ملی ساحل عاج باشد. 
لیپی  چون  مربی  با  هم تراز  را  ویلموتس  تاج 
به  افتخارات  نظر  از  بلژیکی  اما سرمربی  خوانده 
سرمربی سابق تیم ملی ایتالیا نزدیک هم نیست؛ 
لیپی در فوتبال جهان فردی شناخته شده است 
که همین حالا در سن 72 سالگی هم پیشنهاد 
که  سالگی   51 سن  در  ویلموتس  اما  دارد  کار 
و  مانده  بیکار  است  مربیگری  برای  خوبی  سن 

پیشنهادی ندارد.
بهروز  نام  به  فردی  حضور  درباره  4-تاج 
برای  او  که  بود  گفته  کنار خود هم  در  زنجانی 
انجام کارهای مربوط به گرفتن ویزا و همین طور 
ترجمه با او همراه شده بود؛ احتمالا رییس سابق 
فدراسیون فوتبال فراموش کرده که سفارت ایران 
او  اختیار  در  مترجم  بلژیک می توانست یک  در 
قرار دهد و اساسا نیازی به همراه کردن فردی با 

خودش نبوده است.
درحالی  فوتبال  فدراسیون  سابق  5-رییس 
قرارداد با ویلموتس را خوب می داند که در این 
فدراسیون  سود  به  هم  بند  یک  حتی  قرارداد 
فوتبال وجود ندارد و بدون شک یکی از بدترین 
قراردادهای تاریخ فوتبال ایران است؛ قراردادی با 
مبلغ بالا که در آن مالیات هم بر عهده فدراسیون 
است و حتی شرایط فسخ هم به سود مرد بلژیکی 
تعیین شده است. آثار قرارداد ویلموتس هنوز به 
پایان نرسیده و در صورتی که این مربی بتواند 
فاجعه  یک  بگیرد  رای  فوتبال  فدراسیون  علیه 

بزرگ برای فوتبال ایران رخ خواهد داد.
6-یکی دیگر از مسائل مهمبحث،اختصاص 
کارلوس  به  جهانی  جام  پاداش  از  درصد   20
توسط  این  از  پیش  که  موضوعی  بود؛  کی روش 
آن  تاج  اما  بود  شده  تکذیب  فوتبال  فدراسیون 
را تایید کرد تا مشخص شود فدراسیون فوتبال 
هرگز با مردم صادق نبوده است. نکته جالب در 
 10 باید  قرارداد  طبق  که  است  این  میان  این 
درصد از پاداش جام جهانی به کی روش می رسید 
اما فدراسیون تصمیم گرفته 20 درصد آن را به 
آن  دلیل  که  بدهد  ملی  تیم  سابق  سرمربی 
از نظر فدراسیون  مشخص نیست. اگر کی روش 
از  خارج  او  به  که  بوده  مربی خوبی  این حد  تا 
قراردادش هم پرداختی داشته اند پس چرا اجازه 
دادند او از ایران برود و نیمکت تیم ملی را از او 

گرفتند؟
در  نمی کرد حضور  تصور  اصلا  که  7-تاج 
برانگیز  او چالش  برای  این حد  تا  برتر  فوتبال 
عادل  نام  از  استفاده  با  تا  کرد  تلاش  باشد 
کند  منحرف  را  گو  و  گفت  مسیر  فردوسی پور 
غیراخلاقی  رفتاری  ببرد.  به حاشیه  را  بحث  و 
که  فوتبال  فدراسیون  سابق  رییس  سوی  از 
بود؛  بیشتر  پاسخ گویی  از  او  فرار  برای  صرفا 
عادل  جای  به  میثاقی  حضور  ماجرای  درباره 
انتقادات  و  شده  مطرح  زیادی  صحبت های 
اگر  تاج  ولی  است  وارد  میثاقی  به  زیادی 
به  نباید  هرگز  نداشت  قبول  را  برنامه  مجری 
برنامه او می رفت و وقتی که حاضر به مصاحبه 
شده یعنی رسمیت میثاقی را پذیرفته و مطرح 
رییس  به  کمکی  صحبت هایی  چنین  کردن 
حتی  او  نمی کند.  فوتبال  فدراسیون  اسبق 
مطرح  برنامه  صفحه  در  که  مردمی  سوالات 
مصاحبه  تا  گذاشت  جواب  بدون  را  بود  شده 

به پایان برسد.

بازگشت قریب الوقوع کفاشیان به 
فدراسیون

ریاست  از  تاج  مهدی  استعفای  از  بعد 
رییسه  هیات  اعضای  نظر  با  فوتبال،  فدراسیون 
و بعد از توافقی که با شخص وزیر ورزش انجام 
شد، حیدر بهاروند به عنوان سرپرست فدراسیون 
در  را  انتخابات  تا  کرد  پیدا  راه  ریاست  اتاق  به 
اوایل  برگزار کند. شاید  سریعترین زمان ممکن 
دی ماه سال 98 که بهاروند به عنوان سرپرست 
فدراسیون معرفی شد، نه وزیر ورزش و نه هیچ 
کردند  نمی  تصور  فدراسیون  مسئولان  از  کدام 
داشتند،  دست  در  که  ای  اساسنامه  با  نتوانند 
تمام  ورزش  وزارت  کنند.  برگزار  را  انتخابات 
مجمع  برگزاری  برای  را  لازم  های  همکاری 
انتخاباتی در روزهای پایانی اسفندماه انجام داد، 
اما تاکید فیفا به اصلاح اساسنامه حتی با وجود 
نامه نگاری وزیر ورزش معادلات را به هم ریخت.
فدراسیون فوتبال در حالی که نزدیک به 3 
ماه از سال 99 هم می گذرد، همچنان با سرپرست 
اداره می شود و اگر اساسنامه اصلاحی توسط فیفا 
تایید شود، باید بار دیگر مقدمات برگزاری انتخابات 
فراهم شود؛ اتفاقی که حداقل 2، 3 ماه دیگر به 
طول خواهد انجامید. این روزها از داخل فدراسیون 
کاملا  بهاروند  حیدر  جایگاه  که  رسد  می  خبر 
متزلزل شده و وزارت ورزش هم با استناد به یک 
تغییر سرپرست فدراسیون است.  به دنبال  قانون 
آستانه  در  فدراسیون  در  بهاروند  دوره سرپرستی 
آنجایی که حکم سرپرستی  از  و  6 ماهگی است 
می شود،  ماهه صادر  به صورت 6  ها  فدراسیون 
ممکن است از هفته آینده یک فرد جدید به عنوان 

سرپرست راهی فدراسیون شود.
این  حتی  بهاروند  رسد  می  خبر  که  آنطور 
روزها حق امضا هم به عنوان سرپرست فدراسیون 
ندارد و بازنشستگی او نیز به بهانه ای برای کنار 
رفتنش تبدیل شده. از سوی دیگر صدای پای علی 
کفاشیان که در یک سال اخیر کمی از فدراسیون 
بود، شنیده می شود. رییس سابق  فاصله گرفته 
فدراسیون فوتبال که با محرومیتی 5 ساله از سوی 
از  کمیته اخلاق مواجه شده، در آستانه بخشش 
سوی کمیته استیناف قرار گرفته و احتمالا برای 
عنوان  به  رو  پیش  فدراسیون  انتخابات  برگزاری 

سرپرست فدراسیون معرفی می شود.
حالا  همین  دارد  اعتقاد  که  کفاشیان  علی 
هم نایب رییس اول فدراسیون فوتبال به حساب 
به  توجه  با  می تواند  قانونی  صورت  به  آید،  می 
استعفای تاج سرپرستی را برعهده بگیرد. بدون 
 12 در  کفاشیان  که  تجربه ای  به  توجه  با  شک 
بهترین  او  کرده،  کسب  فوتبال  در  اخیر  سال 
تنش  بدون  مجمع  یک  برگزاری  برای  گزینه 
خواهد بود. البته مهمترین نکته درباره کفاشیان 
این است که او قصدی برای حضور در انتخابات 
دور  در  که  بهاروند  حیدر  برخلاف  دقیقا  ندارد؛ 
قبلی هم اصرار داشت که می تواند در انتخابات 

حتی به عنوان سرپرست شرکت کند.
به  کفاشیان  علی  احتمالی  بازگشت  با 
فدراسیون فوتبال، بار دیگر او به اتاق ریاست خواهد 
رفت، در حالی که محمدمهدی نبی هم در اتاق 
دبیرکلی حضور دارد؛ اتفاقی که آخرین 5، 6 سال 
قبل و یکی، 2 سال پیش از انتخاب مهدی تاج به 

عنوان رییس فدراسیون رخ داده بود.

زنوزی: ائتلاف چهار تیم همچنان 
پابرجاست

دوباره  آغاز  برای  تصمیم  آنکه  وجود  با 
تیم ها  و  شده  گرفته  برتر  لیگ  رقابت های 
برخی  هنوز  اما  کرده اند،  آغاز  را  خود  تمرینات 
لیگ  لغو  مبنی بر  خود  تصمیم  بر  باشگاه ها  از 
اصرار دارند. با وجود آنکه برخی از باشگاه ها مثل 
پارس جنوبی، اردوهای خود را هم برگزار کرده و 
پرسپولیس و استقلال هم تمرینات فشرده خود 
را از سر گرفته اند، اما هنوز خبری از باشگاه های 
می شود  گفته  حتی  نمی رسد.  به گوش  تبریزی 
دژاگه  اشکان  مثل  تراکتور  بازیکنان  از  برخی 
راضی به بازگشت نشده و کماکان خارج از کشور 
و  ورزش  متولیان  می شود  گفته  دارند.  حضور 
فوتبال با مدیران باشگاه های مختلف رایزنی و به 
اطلاع شان رسانده اند که قرار نیست مسابقات لغو 
شود و مدیران نیز حداقل در پشت پرده مشکلی 
با شروع لیگ ندارند. با این حال ظاهرا محمدرضا 
زنوزی، مالک دو باشگاه تراکتور و ماشین سازی 
برتر  لیگ  آغاز  مخالف  مالک- مدیرعامل  تنها 
او برای آغاز  است و تلاش ها برای راضی کردن 
این  ظاهرا  اما  دارد،  ادامه  برتر  لیگ  رقابت های 

اتفاق هنوز رخ نداده است.
از زنوزی درباره میزان آمادگی باشگاه های 
تحت مدیریتش پرسیدیم تا بدانیم وضعیت شان 
به چه شکل است. به او گفتیم اگر رضایت دهد، 
ادامه  برگزاری  برای  مشکلی  باشگاه ها  سایر 
لیگ ندارند، اما او که در ایران هم حضور ندارد 
این گونه پاسخ داد: »بروند لیگ را شروع کنند، 
اشاره  پابرجاست.«  همچنان  تیم  چهار  ائتلاف 
و  شهرخودرو  باشگاه های  مدیران  ائتلاف  به  او 
ماشین سازی  مالک  به عنوان  زنوزی  با  نساجی 
به طور  نامه  یک  امضای  با  که  است  تراکتور  و 
رسمی خواستار لغو مسابقات لیگ برتر به خاطر 
نکته عجیب  ویروس کرونا شدند.  همه گیر شدن 
اما این است که نساجی و شهرخودرو تمرینات 
خود را از سر گرفته اند و حتی نساجی در تهران، 
مشخص  اما  می گذارد،  پشت سر  هم  را  اردویی 
نیست چگونه هنوز بر تصمیم خود مصر هستند. 
در واقع به نظر نمی رسد آنها با برگزاری مسابقه 
مشکل داشته باشند چراکه تمرینات شان را طبق 
برنامه و به خوبی پیگیری می کنند و احتمال ابتلا 

به ویروس کرونا آنها را تهدید نمی کند.
ورزش  مدیران  که  می دهد  نشان  شواهد 
قصد برگزاری قطعی مسابقات لیگ برتر را دارند 
و بعید است که زمان تعیین شده برای بازی ها 
استقلال تهران  و  فولاد خوزستان  معوقه  )دیدار 
روز چهارشنبه مورخ 4 تیرماه برگزار می شود و 
سپس مسابقات هفته بیست و دوم از روز یکشنبه 
هشتم تیرماه استارت می خورد( دوباره به تعویق 
جز  چاره ای  نهایتا  هم  معترض  تیم های  بیفتد. 
اینکه  مگر  داشت  نخواهند  مسابقات  در  حضور 

بخواهند فصل بعد در لیگ برتر نباشند!
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